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Beslu iten I ijst
Contactpersonen:

Omschrijving Commissie Werk, Inkomen, Zorg en Onderwijs 51.2e

Voorzitter (SG OCW)

Vergaderdatum en -tijd Maandag 29 augustus 16:00 - 17:30

Locatie Hybride: OCW, Hoftoren, 5.003 en Webex »LEE
BEEP minocw.nlAanwezige leden

Afwezige leden SCP

1. Opening, mededelingen, inventarisatie hamerstukken

BE deel mee dat er volgende week een volle agenda is, en dat om deze reden de CWIZO met

een half uur wordt verlengd. Ook wordt er een dankwoord uitgesproken richting
die vertrekt als 5.1.2e

2. Concept-besluitenlijst van 4 juli 2022

» De CWIZO stelt de besluitenlijst zonder wijzigingen vast.

3. AMvB wijziging lesgeld en Rio

Departement: OCW

» De CWIZO gaat zonder bespreking akkoord met doorgeleiding naar de MR van 9 septem-
ber.

4. Ontwerpbesluit tot wijziging van het Besluit publieke gezondheid

Departement: VWS

VWS deelt mee dat er aan het ontwerpbesluit op basis van gesprekken met Fin een aantal techni-

sche aanpassingen zijn gemaakt. Het was niet duidelijk of het om structurele kosten ging waarbij

sommigen het interpreteerden als incidentele kosten. VWS laat weten dat de wijziging verduidelijkt
dat de middelen vanaf 2023 nodig zijn, en niet in 2025 aflopen.

» De CWIZO gaat akkoord met doorgeleiding naar de MR 9 september, met inachtneming
van reking.

5. Wijziging van het Besluit langdurige zorg en het Uitvoeringsbesluit Wet

maatschappelijke ondersteuning 2015 (vermogensuitzondering

Departement: VWS
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VWS deelt mee dat de tekst is gewijzigd in overleg met Fin en SZW. Een eerdere AmvB met be-

trekking tot de ouderencompensatie benoemt per abuis dat een berekening op basis van rende-

mentsgrondslag wordt gehanteerd. De berekening wordt met deze wijziging teruggebracht naar

een grondslag op basis van sparen en beleggen. Zonder deze wijziging kan het bedrag aan oude-

rencompensatie waar burgers recht op hebben veranderen. Dit was niet de bedoeling van het voor-

stel.

J&V vraagt of het oorspronkelijke stuk niet te veel doenvermogen van de doelgroep vraagt. Het

verwerken van de vermogensuitzonderingen dienen door de burger zelf te worden uitgevoerd, wat

veel van hen vraagt.

VWS antwoordt dat de uitvoering van het voorstel niet verandert ten opzichte van de huidige situa-

tie. Burgers dienen in de huidige regeling ook zelf een aanvraag voor de vermogensuitzondering te

doen. De ouderencompensatie wordt wel automatisch berekend door CAK.

Fin verzoekt om een benadering van de relevante bedragen voor de wijziging in het stuk op te ne-

men.

» De CWIZO gaat akkoord met doorgeleiding naar de MR 9 september, met inachtneming
van bespreking.

6. Wijziging van de Woningwet (huurverlaging 2024 voor huurders met lager inkomen)

Departement: BZK

BZK laat weten dat in het kader van de augustusbesluitvorming wordt overwogen om de inwer-

kingtreding een jaar naar voren te halen. De beoogde inwerkingtreding zou dan 1 januari 2023

zijn. Deze gesprekken zijn op dit moment nog niet afgerond.

J&V deelt mee momenteel niet te kunnen instemmen vanwege te late aanlevering voor de wetge-

vingstoets en geeft hierbij aan dat er onduidelijkheid bestaat wat betreft de inkomenseffecten en

de uitvoeringstoets van de Belastingdienst.

SZW kan instemmen en is tevreden met de gerichte ondersteuning voor lage inkomens. SZW ver-

zoekt dit stuk langs de RWIZO te laten lopen, omdat het een uitwerking van het coalitieakkoord

betreft, tenzij er in het kader van de augustusbesluitvorming al een politiek besluit wordt geno-

men.

VWS kondigt aan dat instemming met het stuk afhankelijk is van de beantwoording van de vragen.

VWS vraagt zich af waarom het stuk zich beperkt tot de gereguleerde huursector en wijst erop dat

er ook mensen zijn die particulier wonen en geen recht hebben op huurverlaging. VWS vraagt zich

af waarom er geen gebruik wordt gemaakt van de huurtoeslag en waarom de keuze is gevallen op

de inkomensafhankelijke huren. VWS stelt voor om de burgers via de huurtoeslag te ondersteunen,

en vraagt richting BZK waarom dit voorstel een betere oplossing is.

CPB wijst erop dat het positieve effect van huurverlaging in de algemene koopkracht niet duidelijk

is en wil nader bekijken wat het effect op de lagere huurtoeslag gaat zijn. Daarbij geeft het CPB

aan dat de omvang van de effecten niet vanzelfsprekend zijn en signaleert dat huishoudens die niet

automatisch in aanmerking komen zelf een aanvraag voor verlaging van de huur kunnen doen. CPB

wijst erop dat dit soort zaken niet automatisch in hun instrumentarium zit, en dat het afhankelijk is

van de normhuren. De maatregelen kunnen anders uitpakken en het effect op de marginale druk is

hierbij nog onduidelijk.

BZK laat weten dat de wetgevingstoets inmiddels is afgerond, en dat de uitkomsttoets van de Be-

lastingdienst al over de zomer loopt. Daarbij heeft de Belastingdienst aangegeven dat er een grote
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behoefte is om dit voor 1 januari 2023 afgerond te hebben. Het resultaat van de Uitvoeringstoets

moet nog worden afgewacht. BZK antwoordt richting VWS dat de inkomenseffecten zo goed als

mogelijk worden geschat. Bovendien hebben de woningcorporaties een maatschappelijke functie

voor de huurders in deze doelgroep. Dit voorstel is ook onderdeel van de nationale prestatieafspra-

ken, waarbij er met de corporaties een akkoord is gesloten. Verder deelt BZK mee dat dit voorstel

is gemaakt in ruil voor de afschaffing van de verhuurderheffing. Wat betreft de vraag over de parti-
culiere huur laat BZK weten dat de overheid zich op deze manier gaat mengen in particuliere huur

en andermans zaken. Het voorstel is een uitwerking van de nationale prestatieafspraken en BZK

benadrukt daarbij dat de woningcorporaties een maatschappelijke rol hebben, en dat het voorstel

om deze redenen is afgebakend tot dit punt.

VWS merkt op dat er met de huurtoeslag wordt gestuurd op het besteedbare inkomen van deze

doelgroep en constateert dat dit een parallelle maatregel betreft. Daarbij stelt VWS vast dat er fi-

nanciéle ongelijkheid ontstaat als men niet aanmerking komt voor huurtoeslag en geen huurverla-

ging heeft. VWS vraagt BZK hoe wordt omgegaan met schaarste van woningen en financiéle onge-

lijkheid.

BZK antwoordt richting VWS dat er door middel van de nationale prestatieafspraken wordt ge-

stuurd op de verduurzaming, nieuwbouw en betaalbaarheid maar dat de particuliere huurders hier

niet bij zitten.

VWS constateert dat dit stuk politieke weging vraagt, en benadrukt dat dit voorstel financiéle onge-

lijkheid en schaarste in stand houdt. In het kader van het asielbeleid is aangekondigd dat 12%

doorstroomwoningen gaat worden, en dat dit van de sociale huur af gaat.

BZK vraagt aan CPB hoe dit terugkomt in de specifieke koopkrachtplaatjes. SZW denkt dat het in

hun koopkrachtplaatjes wel wordt meegenomen, maar dat er wel twijfels bestaan. Dit moet nog

worden nagegaan. Bovendien deelt SZW dat er tekstsuggesties zijn doorgegeven en daarom graag

de aangepaste versie willen ontvangen voordat het stuk naar de RWIZO gaat. BZK zegt toe de wij-

zigingen die schriftelijk zijn ontvangen te zullen verwerken.

VZ laat weten dat woningongelijkheid geen rol speelt in de augustusbesluitvorming. Dit geldt wel

voor de inkomensongelijkheid, maar het blijft onduidelijk.

AZ stelt voort om het stuk te agenderen in de RWIZO van 13 september, waarbij het afhankelijk is

van de bespreking in de augustusbesluitvorming.

VZ gaat akkoord met het voorgestelde proces en stelt vast dat dit met een politiek discussiepunt

wordt doorgeleid.

» De CWIZO gaat akkoord met doorgeleiding naar de RWIZ0O van 13 september, waarbij het

voorstel politiek kan worden gewogen.

7. Amvb automatische waardeoverdracht kleine pensioenen

Departement: SZW

» De CWIZO gaat zonder bespreking akkoord met doorgeleiding naar de MR van 9 september.

8. Wijziging van de Participatiewet ten behoeve van de werkvoorzieningen voor visueel

beperkten

Departement: SZW

» De CWIZO gaat zonder bespreking akkoord met doorgeleiding naar de MR van 9 september.
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9. Standpuntbepaling MR initiatiefwetsvoorstel D66 Wet eigen strategie

pensioenfondsen (WESP)

Departement: SZW

» De CWIZO gaat akkoord met doorgeleiding naar de RWIZO van 13 september, met inacht-

neming van bespreking.

10.K brief uitbreidi peid Ictinfrastriet

Bepartement—SZW

11K prief-Beleidstii : L Ontwildeel

Departement SZWAOCW

12. Vormgeving coalitieakkoordmaatregel passende eigen bijdrage huishoudelijke hulp

Departement: VWS

VWS deelt mee dat het voorstel een vormgeving van een coalitieakkoord maatregel betreft. Daarbij

licht VWS toe dat het voorstel is opgenomen om de druk op de Wmo te verlagen, die gepaard gaat

met een besparing van 95 miljoen. Er wordt voorgesteld om 10 miljoen euro extra aan besparingen

te realiseren, zodat het doel van het coalitieakkoord ook wordt bewerkstelligd.

Fin geeft te kennen dat het voorstel enerzijds een coalitiemaatregel betreft, maar dat het ander-

zijds een langere discussie over de aanzuigende werking is en dat er iets moet gebeuren. Fin

vraagt of het opgehaalde bedrag van 110 miljoen euro te ruim wordt ingeschat, aangezien ge-

meenten op deze manier volledig worden gecompenseerd. Fin acht het noodzakelijk deze beden-

kingen terug te laten komen in het stuk.

BZK is akkoord met het voorstel en staat positief tegenover het derde scenario. BZK onderschrijft

de opmerking van Fin betreft de onderbouwing, en merkt hierbij ook op dat de brede houdbaarheid

van de Wmo en waarborging van langdurige effecten van belang zijn. BZK laat weten zich zorgen

te maken over de koopkrachteffecten, aangezien het terugbrengen van het abonnementstarief be-

doeld was om de middeninkomens te helpen. BZK stelt vast dat dit politieke weging behoeft.

CPB merkt op dat de huidige aanzuigende werking 20 miljoen euro betreft, en vraagt hoe VWS tot

de 110 miljoen is gekomen. Momenteel is het onduidelijk of de demografische groei is meegeno-

men en wat de bronnen voor 2023 en 2024 zijn. Daarbij verneemt CPB dat de besparingen in sce-

nario 1 en 3 wellicht aan de hoge kant zijn, en verzoekt VWS dit te onderbouwen. Bovendien

vraagt het CPB zich af of het aannemelijk is dat de uitvoeringskosten zullen stijgen, en wijst het

erop dat dit niet wordt genoemd.

SZW steunt de afschaffing van het abonnementstarief en de invoering van de inkomensafhankelijke

variant, maar geeft aan dat nog niet in detail naar de koopkrachteffecten gekeken is. Er is wel bila-

teraal contact geweest, en SZW vraagt hierbij het voorstel via de RWIZO te laten lopen. Daarbij

vraagt SZW zich af of VWS dit meeneemt in het brede stapelingsonderzoek van de zorgkosten.

AZ onderschrijft de opmerking van Fin en vraag waarom er voor deze oplossing is gekozen. Daarbij

wijst AZ erop dat het voorstel niet aansluit bij eerdere afspraken met gemeenten om de kosten ge-

lijkmatig te verdelen. Bovendien merkt AZ op dat het inkomen afhankelijk is van de besparing die

moet worden gerealiseerd, waarbij het onduidelijk is vanaf welk inkomen men moet gaan bijbeta-

len. Tot slot constateert AZ dat het voorstel een uitwerking van het coalitieakkoord betreft en

vraagt hierbij aan VWS of het voorstel politiek is gesondeerd.

VWS antwoordt richting BZK dat er in het verleden met de gemeenten een afspraak is gemaakt die

is gekoppeld aan de accres grondslag, waarbij de redenering is dat het Rijk de helft betaalt en de
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gemeenten de andere helft. Hiervoor moeten de financiéle middelen worden aangeleverd. VWS

geeft te kennen dat de aanzuigende werking van het abonnementstarief onzeker is, maar dat het

wel redelijk is dat gemeenten na de invoering van het abonnementstarief niet 110 miljoen euro

dekking hebben ontvangen. VWS merkt op dat in het geval dat er alleen 95 miljoen uit het ge-

meentefonds zal worden gehaald, dit ertoe leidt dat er financiéle druk op gemeenten wordt gezet.

VWS laat hierbij weten dat deze optie niet de voorkeur heeft. VWS antwoordt richting het CPB dat

er bij de nieuwe monitoring abonnementstarief in het najaar ook zal worden bekeken of de 110

miljoen euro ook de demografische groei bevat. VWS spreekt steun uit voor SZW om de koop-

krachtcijfers goed te bekijken. Daarbij laat VWS aan SZW weten dat het voorstel moet gaan mee-

lopen in het brede onderzoek naar stapeling van de zorgkosten. VWS deelt mee dat de grondslag
voor de scenario’s is dat er geredeneerd wordt aan de doelen in het coalitieakkoord, waarvan ook

de uitvoeringskosten een onderdeel zijn. Hiervoor staat 80 miljoen gereserveerd waarvan 50 mil-

joen uitvoeringskosten zijn. VWS constateert dat de doelen ertoe leiden dat de opbrengst 95 mil-

joen plus 110 miljoen bedragen en dat dit goed te onderbouwen is. VWS antwoordt richting AZ dat

de inkomensgrens op 150% van het sociaal minimum zit, en onderkent hierbij dat dit niet heel

hoog is, maar dat dit wel een consequentie is van de afspraken in het coalitieakkoord. Daarbij laat

VWS weten dat politieke sondering nog gaat plaatsvinden.

» De CWIZO gaat akkoord met doorgeleiding naar de RWIZO van 13 september, met

inachtneming van bespreking.

13. Zorgpersoneel met langdurige post-COVID klachten

Departement: VWS

Aanwezige dossierhouder: Toelichting door

VWS legt uit dat de CWIZO-leden in de week van 22 augustus zijn uitgenodigd om informeel bij te

praten over dit dossier. De vakbonden, de ombudsman en de politiek hebben de overheid nadruk-

kelijk gevraagd om zorgmedewerkers die Covid-patiénten hebben verzorgd en zelf langdurig ziek

zijn geworden, bij te staan. De minister van VWS en de minister voor LZ&S kondigden deze zomer

een verkenning naar dit onderwerp aan. VWS heeft samen met de landsadvocaat twee opties uit-

gewerkt, waarbij er ambtelijk overleg met SZW, J&V, OCW, AZ en Fin is geweest. Eén van de op-

ties is een leedvergoeding voor de kleine groep zorgmedewerkers die in de eerste coronagolf van

februari tot juni 2020 een langdurige ziekte hebben opgelopen. De overheid heeft zorgmedewer-
kers tijdens deze periode gevraagd om langdurig en intensief zorg te leveren aan Covid-patiénten,

terwijl weinig bekend was over de werking van het virus en de monitoring van dien nog niet tot

stand was gekomen. Deze situatie is een wezenlijk verschil met andere cruciale beroepen, omdat

deze andere beroepen geen patiénten moesten verzorgen of in intensief contact stonden met pati-

enten. Bij uitwijken van een vergoeding naar andere sectoren of periodes zal er een precedentwer-

king ontstaan. Het advies aan bewindspersonen luidt dus om deze afbakening aan te houden, of

om geen vergoeding uit te voeren. Vanochtend spraken minister van VWS, minister van SZW, mi-

nister van OCW en minister voor PVO over het voorstel. Zij snappen de afbakening en willen deze

ondersteunen. In de Kamerbrief zal aandacht gevraagd worden naar wat gedaan kan worden om

burgers in andere sectoren te ondersteunen bij hun herintreding op de arbeidsmarkt bij langdurige

ziekte. De vergoeding voor de kleine groep zorgmedewerkers zou circa 15.000 euro zijn, gelijk aan

de vergoeding voor soortgelijke langdurige klachten bij de Q-koorts. De Kamerbrief wordt naar

aanleiding van het gesprek met de bewindspersonen gewijzigd en is nagenoeg afgerond. De tekst

zal dan gedeeld worden met de leden van de CWIZO voor een schriftelijke ronde. Woensdag zal de

uiterste datum om te reageren zijn, omdat er een politieke wens is om de brief op 9 september in

de MR te bespreken, mede omdat op dezelfde datum het ultimatum van de vakbonden afloopt.

J&V bedankt VWS voor de toelichting maar deelt mee dat zij substantieel commentaar zal leveren

op de brief. J&V begrijpt de wens om iets te doen voor de doelgroep, maar ziet nog steeds haken

en ogen aan het voorstel. De huidige situatie is niet volledig vergelijkbaar met de vergoeding

rondom de Q-koorts. In deze context was sprake van directe aansprakelijkheid, maar dat is nu niet

het geval. Er is nog geen duidelijkheid over de juridische consistentie van de aansprakelijkheid en
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bedragen van de vergoeding, maar ook de afbakening van groepen is nog niet duidelijk. Deze pun-

ten zijn ook tijdens de ambtelijke afstemming genoemd.

Fin onderschrijft de kritische opmerkingen van J&V en verzoekt een duidelijkere uiteenzetting van

de uitvoering en de financiéle dekking voor de regeling.

EZK verzoekt een duidelijke afbakening van de doelgroep van de vergoeding naar zorgmedewer-

kers.

BZK deelt mee positief tegenover het voorstel te staan, maar vraagt VWS om zorgvuldig om te

gaan met de vragen van J&V in zowel de brief als de afweging van de beleidskeuze.

AZ signaleert dat de brief in de eerste instantie breder werd ingestoken, en dat deze nu alleen in-

zoomt op zorgmedewerkers. Daarbij vraagt AZ of dit iets voor de ondertekening doet.

VWS antwoordt richting AZ dat de brief nu meer ingaat over de zorg, maar dat het nog steeds

spreekt over een brede problematiek. De ondertekening is dus niet veranderd.

OCW wil nagaan wat er vanochtend tijdens het bewindspersonenoverleg is afgesproken, en vaagt

of de focus van het voorstel van een algemene doelgroep naar specifiek de zorgsector gaat, wat

het algemene beleid long Covid inhoudt en wat de codrdinerende rol van SZW gaat zijn. Daarbij

deelt OCW mee dat er moet worden nagedacht over werkgeverssubsidies voor andere sectoren dan

de zorg om mensen met langdurige Covidklachten te ondersteunen.

VWS antwoordt richting OCW dat de verkenning naar ondersteuning van mensen met langdurige

Covidklachten op de arbeidsmarkt op een later stadium wordt aangekondigd, na de bespreking in

de regiegroep SZW. Hierbij wordt door SZW opgemerkt dat de verkenning zal worden gebruikt als

gremium voor de vakbonden, MKB Nederland en VNO, en wijst erop dat de coérdinatie bij VWS ligt.
Daarnaast wordt de brief mede ondertekend door minister van SZW en derhalve wordt VWS ver-

zocht de laatste versie van de brief met SZW te delen. VWS zegt toe de brief te zullen delen.

VWS antwoordt richting J&V, Fin en BZK dat de brief politieke weging vergt, en voegt hieraan toe

dat het commentaar zal meegenomen worden in de Q&A. Er zijn momenteel goede verkennende

gesprekken met Dienst Uitvoering Subsidies aan Instellingen. Er worden nu subsidieregelingen uit-

gevoerd waarbij werkgevers in het derde WIA jaar de werknemers kunnen behouden. Wat betreft

de vragen van Fin antwoordt VWS dat de uitvoerbaarheid zou moeten lukken, en dat VWS bereid is

dekking te leveren voor deze regeling. Momenteel worden er gesprekken met Fin gevoerd hoe dit

wordt vormgegeven in de prioritering, en dat het ook op deze manier in de brief zal worden ver-

woord.

VZ stelt voor om het stuk door te geleiden naar de MR van 9 september. In het voortraject is uit-

voerig overlegd in de polder, waardoor politieke overweging in de RWIZO niet noodzakelijk is.

AZ sluit zich bij de VZ aan en voegt hieraan toe dat het wel vergt om goed in kaart te brengen
waar de geschilpunten zitten, zodat in de MR een goede discussie kan worden gevoerd. Bij ontbre-

ken hiervan bestaat er een risico op verbreding van de discussie. Bovendien wijst AZ erop dat het

aanbiedingsformulier goet duidelijk moet maken wat de geschilpunten zijn.

» De CWIZO gaat akkoord met doorgeleiding naar de MR 9 september, waarbij het stuk nog

met de CWIZO leden wordt gedeeld ten behoeve van de schriftelijke ronde.

14. Integraal Zorgakkoord (Mondelinge toelichting, zonder stukken)

Departement: VWS

Aanwezige dossierhouder: Toelichting door
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VWS deelt mee dat het stuk afgelopen week informeel is toegelicht aan de leden, en benadrukt

hierbij dat het een onderhandeling betreft die voorkomt uit het coalitieakkoord. Daarbij geeft VWS

aan het stuk in de MR van 9 september te willen agenderen en laat het weten dat als de leden een

schriftelijke versie willen, dit via de CWIZO mogelijk is. VWS licht toe dat het voorstel inhoudelijk

op het Zvw terrein ligt, maar dat het ook raakvakken heeft met het sociaal domein en benadrukt

hierbij dat de VNG aan tafel zit. VWS laat weten dat er momenteel een 0,95 versie ligt en dat er

weinig ruimte voor wijzigingen is omdat het allemaal onderhandelingen betreft. Daarbij deelt VWS

mee dat er woensdag 31 augustus 2022 nog een onderhandelingsdag plaatsvindt en dat de be-

oogde ondertekening op 14 september 2022 is, waarbij VWS hoopt dat alle partijen het akkoord

gaan ondertekenen.

SZW vraagt of de bonden ook zijn betrokken bij de onderhandelingen en of het arbeidsmarktge-

deelte kwetsbaar is. Daarnaast bevat het conceptakkoord goede punten om de zorg financieel en

personeel houdbaar te maken. Ook is er tevredenheid over de toon met betrekking tot arbeids-

markt en krapte. SZW kan zich voorstellen dat de minister van MSZW mogelijk nog vraagt naar

deeltijdwerk.

VWS antwoordt richting SZW dat de bonden niet betrokken zijn, en geeft te kennen dat de onder-

handelingen geen loonafspraken betreffen.

BZK maakt zich zorgen over het sociaal domein. Ondanks dat het integraal zorgakkoord vooral zorg

aangaat, is het duidelijk dat het ook effecten heeft op het gemeentelijke domein. BZK geeft te ken-

nen nieuwsgierig te zijn in het proces dat in gang wordt gezet, om op deze manier duidelijk te ma-

ken wat de effecten gaan zijn. Bovendien laat BZK weten met de VNG te hebben gepraat, waar uit

naar voren kwam dat het jammer is dat gemeenten na zeven jaar ervaring niet worden meegeno-

men in de onderhandelingen voor het integraal zorgakkoord. BZK voegt hieraan toe dat het inte-

graal zorgakkoord vanuit een ander perspectief wordt belicht.

VWS laat weten dat punten welkom zijn.

AZ verzoekt VWS om voor de MR een korte oplegger toe te voegen die ingaat op de hoofdlijnen

van het akkoord.

» De CWIZO gaat akkoord met doorgeleiding naar de MR 9 september, waarbij het stuk nog

met de CWIZO leden wordt gedeeld ten behoeve van de schriftelijke ronde.

15. Rondvraag en sluiting
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